

Neighbourhood Watch Bulletin – August 21, 2017

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

1. Scam #1

2. Scam #2

1. Scam #1

The Ottawa Police Service would like to warn the public of a theft scam targeting motorists and urges them to protect their valuables in their vehicles and report suspicious activity.

On August 8, 2017, at approximately 2:30pm, a woman parked her vehicle at a financial institution in the area of Carling Avenue and Croydon Avenue. While inside the institution, she observed a man looking at her. The man then entered a red Dodge Caravan being driven by a female.

When the woman left the business in her vehicle, the red Caravan pulled in front of her. She also saw a red Toyota Matrix pull up behind her.

The woman was able to get away from both suspicious vehicles by making U-turns. As she was driving, a sensor in her vehicle advised her that a tire was low on pressure. Upon closer inspection, it was noticed that the tire had been slashed.

The victim was able to obtain a license plate number. The investigation is ongoing.

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Det. Rob Griffin of the West Criminal Investigations at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 2666. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477) (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.

2. Scam #2

The Ottawa Police Service has received several public complaints from unsuspecting drivers who attempted to book a road test using a fraudulent website, at this address: www.bookyourroadtest.com.

This website may appear to be legitimate at first glance and shows up on top of a Google search for 'road test'. This is due to advertisement/promotion by fraudsters.

The data collected via the fraudulent website is considered very valuable, as it includes credit card number, driver's licence number, address, date of birth and phone number, which can be used for identity thefts.

Ottawa residents are reminded to be cautious and take the time to verify that they are booking from the [Ontario Government's](#) official [Drive Test Centre website](#).

Anyone who has been a victim of this scam is asked to notify their respective financial institution and credit bureaus, Equifax and TransUnion, and report it to the [Canadian Anti-Fraud Centre](#).

1. Arnaque #1

2. Arnaque #2

1. Arnaque #1

Le Service de police d'Ottawa tient à avertir le public d'une arnaque ciblant les automobilistes, et encourage ces derniers à protéger les articles de valeur se trouvant dans leurs véhicules et de signaler immédiatement toute activité suspecte.

Le 8 août 2017 vers 14 h 30, une femme stationna son véhicule près d'une institution financière située près de la croisée des avenues Carling et Croydon. Alors qu'elle se trouvait à l'intérieur, elle remarqua un homme qui semblait l'observer. L'homme en question monta ensuite à bord d'une fourgonnette Dodge Caravan rouge conduite par une autre femme.

Lorsque la femme quitta les lieux à bord de son véhicule, elle vit la fourgonnette rouge la dépassant et elle remarqua également une Toyota Matrix rouge s'approchant derrière elle.

La dame réussit à s'éloigner des deux véhicules suspects en effectuant des demi-tours. Tandis qu'elle poursuivait son chemin, un capteur de son véhicule l'alerta d'une baisse de pression dans un de ses pneus. Un examen plus poussé révéla que le pneu en question avait été lacéré.

La victime parvint à relever un numéro de plaque d'immatriculation. L'enquête se poursuit.

Toute personne ayant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec le détective Rob Griffin de la Section des enquêtes criminelles de la division Ouest en faisant le 613-236-1222, poste 2666. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant le 613-233-8477 (TIPS), sans frais au 1-800-222-8477, ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.

2. Arnaque #2

Le Service de police d'Ottawa a reçu plusieurs plaintes de la part de conducteurs sans méfiance ayant tenté de réserver un essai routier par l'entremise d'un site web frauduleux, soit le <http://www.bookyourroadtest.com>.

Au premier abord, ce site peut sembler légitime, apparaissant parmi les premiers résultats d'une recherche Google à partir des mots-clés « road test » (essai routier), le fruit des efforts publicitaires et promotionnels des fraudeurs.

Les données recueillies par la voie du site frauduleux sont considérés fort précieux, puisqu'ils comptent notamment des numéros de carte de crédit, numéros de permis de conduire, adresses, dates de naissance et numéros de téléphone, qui peuvent tous faciliter des usurpations d'identité.

On rappelle aux résidents d'Ottawa de demeurer vigilants et de prendre la peine de s'assurer qu'ils fixent bien leur rendez-vous à partir du site officiel de [Centre d'examen Test au volant](#) du [Gouvernement de l'Ontario](#).

Toute personne ayant été victime de cette arnaque est priée d'en aviser leur institution financière ou leur bureau de crédit attitré (par ex. Equifax ou TransUnion), ainsi que de signaler l'incident au [Centre antifraude du Canada](#).

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.